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kartelom 
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V stále neuzavretej výzve na opravy nemocníc ide o 212 miliónov eur. 

BRATISLAVA. Projekty ôsmich nemocníc, ktoré vybral bývalý minister zdravotníctva za 

OĽaNO Vladimír Lengvarský a majú si rozdeliť 212 miliónov eur z európskeho plánu 

obnovy, sprevádzajú viaceré nezrovnalosti. 

Napriek otázkam aj auditu, ktorý poukázal na ďalšie nedostatky, Lengvarského 

nástupca a premiér Eduard Heger (Demokrati) jeho výber odobril. Nerozhodol len o 

jedinom - pláne na rekonštrukciu nemocnice v Čadci. 

Na niektoré vybrané nemocnice mal Lengvarský osobné väzby. Jeho blízki ľudia z 

ministerstva zdravotníctva zas boli v správnych a dozorných radách týchto nemocníc 

a zároveň prichádzali do kontaktu s plánom obnovy. Zákon to hodnotí ako konflikt 

záujmov. 

http://domov.sme.sk/


Projekty niektorých nemocníc uspeli, hoci ich vedenia neskoro podali žiadosť 

Zdravotníckej implementačnej agentúre. Zďaleka pritom nejde len o medializovaný 

prípad nemocnice v Čadci. 

 

Lengvarský pri svojom odchode na začiatku marca vybral projekty nemocníc v 

Bardejove, Spišskej Novej Vsi, Poprade, Zvolene, Leviciach, Bojniciach, Čadci a Skalici. 

Výzvu na 212 miliónov vyhlásilo ministerstvo vlani 8. novembra. Žiadosti o peniaze 

mohli nemocnice predkladať do 31. decembra 2022. Zo 16 žiadateľov uspela 

polovica, aj keď prípad Čadce je stále otvorený. 

Takmer spolužiaci z Hradca Králové 

Druhý najväčší balík peňazí na prestavbu schválil Lengvarský nemocnici v Poprade. 

Vyše 42 miliónov eur pre ňu po audite potvrdil aj Heger. 

Lengvarský aj ministerstvo sú však v podozrení z konfliktu záujmov najmenej v dvoch 

prípadoch. 

V zákone o mechanizme na podporu obnovy a odolnosti sa píše, že konflikt záujmov 

môže pri prideľovaní peňazí z plánu obnovy vzniknúť z “rodinných alebo citových 

dôvodov”. 

Šéfom popradskej nemocnice je Jozef Tekáč. V rovnakom čase ako Lengvarský 

študoval na Lekárskej fakulte v českom Hradci Králové. Promoval v roku 1991, 

Lengvarský v roku 1993. 

Z viacerých zdrojov sa denník SME dozvedel, že sa poznali, čo je u slovenských 

študentov v jednej škole v Česku pochopiteľné. 

S Lengvarským sa SME nepodarilo spojiť. 

"Vzťah medzi riaditeľom nemocnice Poprad a bývalým ministrom zdravotníctva nebol 

a nie je ministerstvu známy, a preto nebol predmetom auditu," vraví hovorkyňa 

ministerstva Petra Lániková. 

Pokračovanie článku na:  

https://www.nemocnicapp.sk/wp-content/uploads/clanok_dennik_SME.pdf 

___________________________________________________________________________________________ 

 

https://www.nemocnicapp.sk/wp-content/uploads/clanok_dennik_SME.pdf


Reakcia Nemocnice Poprad na článok v denníku SME pod názvom 

Kamaráti, nejasné pravidlá a veľké peniaze. Výber projektov 

nemocníc zaváňa kartelom 

 

Nemocnica Poprad sa dôrazne ohradzuje voči nepodloženým informáciám novinára 

Krempaského z denníka SME v článku „Kamaráti, nejasné pravidlá a veľké peniaze. 

Výber projektov nemocníc zaváňa kartelom“ uverejnenom 23.4.2023 o 19:52 hod. na 

www.sme.sk 

Pán Krempaský v článku uvádza podozrenie z konfliktu záujmov, ktorý môže vzniknúť  

pri prideľovaní peňazí z plánu obnovy z „rodinných alebo citových dôvodov“.  

Následne autor pokračuje s informáciami súvisiacimi s osobou riaditeľa Nemocnice 

Poprad, čo môže u čitateľov evokovať priame spojenie s predchádzajúcim 

vyjadrením. „Šéfom popradskej nemocnice je Jozef Tekáč. V rovnakom čase ako 

Lengvarský študoval na Lekárskej fakulte v českom Hradci Králové. Promoval v roku 

1991, Lengvarský v roku 1993“ a ďalej sa v článku uvádza: „Z viacerých zdrojov sa 

denník SME dozvedel, že sa poznali, čo je u slovenských študentov v jednej škole v 

Česku pochopiteľné.“   

Nemocnica Poprad, a. s., k vyššie uvedeným tvrdeniam podľa novinára uvádza, že na 

Lekárskej fakulte v Hradci Králové v období Československej republiky študovalo veľa 

slovenských študentov. Riaditeľ popradskej nemocnice nebol nikdy spolužiakom pána 

Lengvarského a nemal žiadne vedomosti o tom, že pán Lengvarský nastúpil o tri roky 

neskôr a študoval na Lekárskej fakulte v Hradci Králové. Riaditeľ popradskej 

nemocnice Jozef Tekáč sa pozná s pánom Lengvarským v rámci pracovných stretnutí 

pri plnení pracovných povinností a úloh popradskej nemocnice voči Ministerstvu 

zdravotníctva počas pôsobenia pána Lengvarského vo funkcii ministra zdravotníctva.  

 

Nemocnica Poprad, a. s., týmto zverejňuje e-mailovú komunikáciu medzi novinárom 

a nemocnicou, na základe ktorej pán Krempaský v článku uvádza, že Lengvarský aj 

ministerstvo sú v podozrení z konfliktu záujmov. 

 

 

 

 

 

 

 

http://www.sme.sk/


 

 

Z uvedeného je zrejmé, že pán Krempaský v článku vôbec neuviedol stanovisko 

nemocnice a zároveň uviedol neoverené informácie, čo je v hrubom rozpore 

s Etickým kódexom novinára. 

Navyše ako ilustračnú fotografiu použil práve fotografiu popradskej nemocnice, čím 

opäť vytvára ilúziu a evokuje a vopred navádza u čitateľov atmosféru, že titulok 

článku priamo súvisí s nemocnicou na fotografii. 

Nemocnica Poprad, a. s., na záver uvádza, že na projekte do vyhlásenej Výzvy na 

financovanie veľkých investičných projektov na podporu výstavby a rekonštrukcie 

nemocníc za účelom zlepšenia kvality a efektívnosti ústavnej zdravotnej starostlivosti 

pracovalo v nemocnici intenzívne niekoľko tímov odborníkov. Nemocnica dodržala 

všetky lehoty na predkladanie projektu k vyjadreniam dotknutých orgánov. Projekt 

podala v riadnom termíne. K projektu sa vyjadroval ÚHP (Útvar hodnoty za peniaze – 

Ministerstvo financií SR), ZIA (Zdravotnícka implementačná agentúra), IZA (Inštitút 

zdravotníckych analýz) a nezávislá hodnotiaca komisia na Ministerstve zdravotníctva 



SR. Projekt nemocnice bol vyhodnotený ako úspešný, ktorý spĺňa všetky kritériá pre 

pridelenie finančných prostriedkov z mechanizmu Plánu obnovy a odolnosti. Cieľom 

projektu je zabezpečenie kvalitnej zdravotnej starostlivosti, ktorá bude orientovaná na 

pacienta, zvýšenie komfortu pre pacienta, zníženie rizika nozokomiálnych 

nákaz, zatraktívnenie pracovného prostredia pre personál, zníženie energetickej 

náročnosti objektu.  

Aj touto cestou Nemocnica Poprad, a. s., žiada denník SME a novinára Krempaského 

o nápravu a ospravedlnenie za snahu o dehonestáciu úsilia a práce ľudí, ktorí 

pracovali na príprave projektu. 

Nemocnica Poprad, a. s., vyjadruje presvedčenie, že novinár Krempaský nekonal 

v súlade s Etickým kódexom novinára zo závažnejších dôvodov, ktoré by o to viac 

mohli ovplyvniť jeho čestnosť v novinárskej praxi.   

 


